

## Institute for the International Education of Students (IES)

<https://www.iesabroad.org/IES/Programs/Germany/Freiburg/Academics/freiburgFaculty.html>

Joachim Staguhn  
Direktor  
Erbprinzenstr. 12  
79098 Freiburg im Breisgau  
Tel.: 07 61 / 36 76 1  
Fax: 07 61 / 38 14 84  
E-Mail: [info@iesabroad.org](mailto:info@iesabroad.org)

Das Institute for the International Education of Students (IES) ist ein Konsortium von mehr als 130 Colleges und Hochschulen in den USA, das amerikanischen Studierenden seit 1950 in 22 Programmen weltweit die Möglichkeit bietet, während eines Auslandsaufenthaltes andere Kulturen kennen zu lernen und ihre interkulturellen Kompetenz zu verbessern. In Deutschland ist IES mit Standorten in Berlin und Freiburg vertreten.

Das IES in Freiburg bietet halb- und ganzjährige Studienprogramme in Germanistik, Sozialwissenschaften, Geistes- und Wirtschaftswissenschaften an. Die Programme werden in Kooperation mit der Albert- Ludwigs- Universität Freiburg durchgeführt. In der Regel nehmen pro Semester 40 bis 60 Studierende am IES Programm in Freiburg teil. Einige Kurse wie Kunstgeschichte, Wirtschaftswissenschaften, Geschichte, Philosophie, Politik, Theater und Literatur werden am IES selbst angeboten. Die Programmteilnehmer sind gleichzeitig auch an der Albert- Ludwigs- Universität eingeschrieben.

The Institute for the International Education of Students (IES) is a consortium of more than 130 colleges and universities in the US that offers American students the possibility to travel to foreign countries and get to know other cultures. The IES has its German offices in Berlin and Freiburg. The institute has existed since 1950 and offers 22 programs worldwide.

The IES in Freiburg offers six-month and one-year study programs in German studies, social sciences, fine arts, and business. The programs are carried out in cooperation with the Albert- Ludwig- University of Freiburg. As a rule 40 to 60 students participate in the IES program per semester. Some courses in subjects such as art history, economics, history, philosophy, politics, theater and literature are offered at the institute. Since the participants are also enrolled in the Albert- Ludwig- University, they may take any of the numerous courses offered there as well.